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	جنيف، 5 مايو 2009


	المرجع:
	TSB Circular 39
TSB Workshops/P.R.

	· إلى إدارات الدول الأعضاء في الاتحاد

· إلى أعضاء قطاع تقييس الاتصالات؛
· إلى المنتسبين إلى قطاع تقييس الاتصالات؛


	الهاتف:
الفاكس:
البريد الإلكتروني:
	+41 22 730 5235
+41 22 730 5853
tsbworkshops@itu.int
	نسخة إلى:

-
رؤساء لجان الدراسات في قطاع تقييس الاتصالات ونوابهم؛
-
مدير مكتب تنمية الاتصالات؛

-
مدير مكتب الاتصالات الراديوية


الموضوع:
منتدى عن "تنفيذ قرارات الجمعية العالمية لتقييس الاتصالات ‑ (WTSA-08)" – (أكرا، غانا، 17-16 يونيو 2009)
حضرات السادة والسيدات،

تحية طيبة وبعد،

.1
تلبية لدعوة كريمة من وزارة الاتصالات بغانا، ينظم قطاع تقييس الاتصالات في الاتحاد منتدى لمدة يومين عن "تنفيذ قرارات الجمعية العالمية لتقييس الاتصالات (WTSA-08)" يومي 17-16 يونيو 2009. وسيُعقد هذا المنتدى في فندق M-Plaza وعنوانه: Borstal Avenue, Roman Ridge، أكرا، غانا.
وستفتتح فعاليات المنتدى الساعة 0930 في اليوم الأول. وستعرض المعلومات التفصيلية المتعلقة بقاعة الاجتماع على شاشات في مداخل الفندق.
2
وستجري المناقشات باللغتين الإنكليزية والفرنسية، مع توفير الترجمة الفورية.
ونود أن نحيطكم علماً بأن هذا المنتدى سيعقبه على الفور عقد الاجتماع الأول للفريق الإقليمي لإفريقيا التابع للجنة الدراسات 12 بقطاع تقييس الاتصالات (SG12 RG-AFR) (انظر الرسالة المعممة لمكتب تقييس الاتصالات 2/SG12 RG-AFR المؤرخة 5 مايو 2009)، وهذا الاجتماع تستضيفه أيضاً وزارة الاتصالات بغانا يومي 19-18 يونيو 2009 في نفس المكان.
3
وباب المشاركة في المنتدى مفتوح أمام الدول الأعضاء في الاتحاد وأعضاء القطاع والمنتسبين وأمام أي فرد أو شركة من أي بلد عضو في الاتحاد من الراغبين في المساهمة في العمل. ويشمل ذلك أيضاً الأفراد الأعضاء في المنظمات الدولية والإقليمية والوطنية. والمشاركة في المنتدى مجانية.
4
وستكون أهداف المنتدى استعراض التجربة الإفريقية بشأن الجمعية العالمية لتقييس الاتصالات لعام 2008 والنظر في الأنشطة الجارية تنفيذاً للقرارات الخاصة بمصالح المنطقة. وسيجري تبادل الخبرات بين المشاركين لتحديد المجالات التي تحتاج إلى تعاون أكبر وللتركيز على الأنشطة المختلفة التي تحدد الأولويات وتضع خطة عمل للاستفادة الكاملة من قرارات الجمعية.
وسيجمع المنتدى كبار ممثلي الحكومات والهيئات التنظيمية والصناعة والهيئات الأكاديمية والمشغلين وموردي الخدمات في المنطقة الإفريقية. وهناك غرض رئيسي للمنتدى يتمثل في نشر الوعي بالقرارات التي تعالج المسائل ذات الصلة بالبلدان النامية من قبيل القرارين 17 و44.

وعلاوة على ذلك، سيناقش المنتدى القرارات التي طُلب فيها من مدير مكتب تقييس الاتصالات تقديم تقارير بشأن مقترحات ودراسات إلى مجلس الاتحاد في دورته لعام 2009، مثل القرار 74 بشأن تخفيض المساهمة المالية لأعضاء القطاع من البلدان النامية والقرار 71 بشأن السماح للهيئات الأكاديمية بالمشاركة في دراسات قطاع التقييس، والقرار 76 بشأن اختبار المطابقة والتشغيل البيني.

وستركز الجلسات أيضاً على القرارات المتعلقة بالمواضيع الإقليمية الساخنة التي تتناولها لجان دراسات قطاع التقييس من قبيل التلفزيون القائم على بروتوكول الإنترنت (IPTV)، ونشر الإصدار السادس لبروتوكول الإنترنت (IPv6)، والانتقال إلى شبكات الجيل التالي، وتغير المناخ، والقدرة على النفاذ، وبروتوكول الإنترنت، وقضايا الأمن. كما ستتاح الفرصة لتحديد متطلبات التقييس والتطوير المستقبلية للاتحاد.
5
ويرد مشروع لبرنامج عمل المنتدى في الملحق 1. وسيتاح البرنامج المحدث والعروض والمعلومات ذات الصلة على موقع المنتدى على شبكة الويب على العنوان التالي: http://www.itu.int/ITU-T/worksem/wtsa-08/200906/index.html.

6
وترد في الملحق 2 معلومات عملية تضم التفاصيل اللوجيستية المتعلقة بالمنتدى.

7
ترتيبات الإقامة: تيسيراً لكم، مرفق بهذه الرسالة في الملحق 4 استمارة حجز الفنادق والانتقالات. وللاستفادة من الأسعار التفضيلية التي توصلت إليها لجنة التخطيط لهذا الحدث، يرجى من المشاركين حجز غرفهم مباشرة في الفنادق التي يختارونها باستعمال هذه الاستمارة (راجع قائمة الفنادق بالملحق 3). وستوفر الإدارة المضيفة وسائل انتقال من المطار إلى الفنادق ومكان الاجتماع. ولضمان توفير وسيلة الانتقال من المطار عند الوصول، يرجى من المشاركين إرسال نسخة من هذه الاستمارة بالفاكس إلى الرقم: +233 21 667 114 إلى السيد عيسى ياهايا، المنسق الوطني للمنتدى، رقم الهاتف: +233-21-685656/+233-20-2011032، البريد الإلكتروني: issah.yahaya@ties.itu.int.
8
المنح: يقدم قطاع تقييس الاتصالات عدداً محدوداً من المنح الجزئية لمشارك واحد من كل بلد مؤهل ضمن حدود الميزانية المتاحة ووفقاً لما يحدده "الشرط 2" من استمارة طلب المنحة المدرج في الملحق 5. ويجب على المشارك أن يحظى حسب الأصول بموافقة الإدارات الأعضاء في الاتحاد من البلدان الأقل نمواً والبلدان النامية التي يقل دخل الفرد فيها عن 2 000 دولار أمريكي. وبينما يقتصر تقديم المنح على مشارك واحد للبلد الواحد فإن عدد المندوبين المشاركين من كل بلد غير مقيد، شريطة أن تتحمل البلدان نفقات المشاركين الإضافيين. ويرجى من المشاركين الذين يتقدمون بطلب منحة أن يتفضلوا بملء استمارة طلب المنحة المدرجة في الملحق 5 وبإعادتها إلى الاتحاد بالفاكس إلى الرقم +41 22 730 5778 في موعد أقصاه يوم 29 مايو 2009.

9
التسجيل: ولتمكين مكتب تقييس الاتصالات من اتخاذ الترتيبات اللازمة المتعلقة بتنظيم المنتدى، أكون شاكراً لو تكرمتم بالتسجيل باستخدام الاستمارة المتاحة على الخط مباشرة على الموقع: http://www.itu.int/ITU-T/worksem/wtsa-08/200906/index.html بأسرع ما يمكن، في موعد أقصاه 9 يونيو 2009. ويرجى الإحاطة علماً بأن التسجيل المسبق للمشاركين في المنتدى لا بد أن يجرى على الخط مباشرة.
10
ويرجى أخذ العلم بضرورة أن يكون جواز السفر صالحاً مع وجود تأشيرة للدخول إلى غانا. ويجب الحصول على تأشيرة الدخول قبل الوصول. ويتعين على مواطني بعض البلدان الحصول على تأشيرة لدخول غانا وقضاء أي وقت فيها (باستثناء مواطني الجماعة الاقتصادية لدول غرب إفريقيا (ECOWAS) وكينيا وسنغافورة). وفي هذه الحالة يجب التقدم بطلب الحصول على التأشيرة إلى المكتب الذي يمثل غانا في بلدكم (سفارة أو قنصلية). وبالنسبة للبلدان التي لا يوجد فيها لغانا سفارات أو 


مفوضيات عليا، سيقوم البلد المضيف بطلب تأشيرة الدخول نيابة عنكم وستصدر عند الوصول. وتبلغ رسوم الحصول على تأشيرة دخول للفرد 100 دولار أمريكي، تدفع عند نقطة الدخول. وعلى المشاركين الذين يرغبون في قيام البلد المضيف بالتقدم للحصول على التأشيرة بالنيابة عنهم تقديم صورة من بيانات جواز السفر إلى السيد إيمانويل أوفوري، بريد إلكتروني: kwajef@yahoo.co.uk؛ رقم الفاكس: +233-21-667114. ولمزيد من المعلومات بشان متطلبات الدخول ومعلومات التأشيرة، يرجى الاطلاع على البند 5 من الملحق 2 بهذه الرسالة (معلومات عملية).

وتفضلوا بقبول فائق التقدير والاحترام.

مالكولم جونسون
مدير مكتب تقييس الاتصالات
الملحقات: 5
ANNEX 1

(to TSB Circular 39)

Forum on "Implementation of decisions of the World Telecommunication Standardization Assembly (WTSA-08)"
(Accra, Ghana, 16-17 June 2009)

M-Plaza Hotel, Borstal Avenue, Roman Ridge, Accra, Ghana

Draft Programme 

Objectives of the Forum:

The objectives of the Forum is to review the African experience in WTSA-08 and to consider the activities put in place to implement those Resolutions that are of interest to the region. Experiences will also be shared among the participants to check where more cooperation is required and to focus on the various activities, establishing priorities and an action plan to fully benefit from WTSA-08 Resolutions.


	Day one: 16 June 2009

	0930 – 1030
	OPENING SESSION:

Master of ceremonies (Hosting organization):

Chairman of the Forum:

· Welcome address: Malcolm Johnson, Director, Telecommunication Standardization Bureau (ITU TSB)

· Welcome address: National representative

· Welcome address: ATU representative

	1030 – 1100
	Coffee break

	1100 – 1230
	SESSION 1: WTSA-08 outcomes  

Objectives: This session will present an overview of ITU and main WTSA-08 results. 

It will also review the WTSA-08 outcomes in relation to the interests of African countries. 



	1230 – 1400
	Lunch

	1400 – 1530


	SESSION 2: Interoperability and Conformance issues and Resolution 76 implementation

Objectives: This session will address the concerns of African countries related to conformance of equipment and services to ITU-T standards. Resolution 76 (WTSA-08) is a way to respond to this issue and here some aspects that will be addressed to the Council-09. This session will provide inputs to the Director’s report to the Council on this issue.

	1530 – 1600
	Coffee break

	1600 – 1700
	SESSION 3: Overview of ITU-T and its activities in the Africa Region 

Objectives: This session will provide an overview of  ITU-T (the standardization sector of  ITU). It will highlight decisions taken by the Plenipotentiary Conference 2006 (Resolution 123) and WTSA-08 (Resolution 44) related to Bridging the Standardization Gap. The main tasks of Study Groups, Lead study groups and regional groups. Moreover, this session will show some activities in Africa and data about the participation of African members in the ITU-T studies.



	1700 – 1800
	SESSION 4:  Developing Countries: Ways to reduce the standardization gap

Objectives: This session will address the difficulties raised by African countries regarding participation in the ITU-T management, studies and standardization, approval process and proposals to reduce any difficulties. It will also address the participation of sector members and academia in the activities of the standardization sector with reference to WTSA-08 Resolutions.



	1800 – 1830
	SESSION 5: Panel, discussions, proposals



	Day two: 17 June 2009

	0900 - 1030
	SESSION 6: Result of African Common Proposals to WTSA-08

Objectives:  This session will show the relationship between contributions submitted as input by the African region to WTSA-08, the relevant outcomes and their implementation in the region.



	1030 - 1100
	Coffee break

	1100 - 1230
	SESSION 7: Implementation of WTSA-08 decisions 
Objectives: This session considers the TSB Action Plan for the implementation of the 49 Resolutions adopted by WTSA-08.



	1230 - 1400
	Lunch

	1400 - 1500
	 SESSION 8: Hot topics addressed by WTSA-08 : IP and Security issues
Objectives: This session addresses Resolutions concerning IP-based networks, misappropriation of numbering resources, cybersecurity initiatives, IPv6 and CIRTs. The scope is to share experiences for a wider implementation of WTSA-08 resolutions and to create a common understanding on security.



	1500 - 1600
	SESSION 9: Hot topics addressed by WTSA-08 : Climate Change, Accessibility, Resolution 72 – Measurement concerns related to human exposure to electromagnetic fields, and Emergency Communications
Objectives: This session addresses those WTSA-08 Resolutions concerning emergency communications, climate change issues, accessibility and other possible services to population. It will present case studies and the interest for a possible international cooperation.



	1600 - 1630
	Coffee break

	1630 - 1715
	Panel: Resolutions implementation: priorities from the region and ways to go ahead and cooperate, possible action plan and milestones in view of Council-09.

Panel Chair: Chair of the Forum / TSB Director

Participants: Sessions Chairs 

	1715 - 1730
	Closing session



ANNEX 2
(to TSB Circular 39)

Forum on "Implementation of decisions of 

the World Telecommunication Standardization Assembly (WTSA-08)"
(16-17 June 2009, Accra, Ghana)


Practical information for participants

1.  
Event Venue

M-Plaza Hotel

Tel: +233-21 763417 - 9/ 763492 - 5/ 775922

Fax: +233 - 21 763416 / 763417

Location: Borstal Avenue, Roman Ridge (5 minutes away from Accra's International Airport).

Email:mplaza@ighmail.com   or  info@mplaza-hotel.com 
Website: www.mplaza-hotel.com 

2.
Accommodation

A complete list of hotels available is attached for the benefit of delegates.

To benefit from the preferential rates negotiated by the Planning Committee for this forum, participants are requested to book their rooms directly with the hotel of their choice using the Hotel and Transfer Reservation Form in Annex 4. (See attached list of hotels).

3.
Transportation

Transportation will be available for delegates from the airport to their respective hotels, as well as from the hotels to the conference venue and back. In order to ensure airport pickup and transfer, participants are requested to send a copy of the Hotel and Transfer Reservation Form in Annex 4 by fax: + 233 21 667 114 to Mr. Issah Yahaya, National Coordinator, Tel.: +233-21-685656/+233-20-2011032, email: issah.yahaya@ties.itu.int.

4.
Airport

Kokota International Airport is the international airport for Ghana and is served by the major international airlines.

5.
Entry Requirements and Visa Information for Ghana

A valid passport and an entry visa are required to enter Ghana. Visas must be obtained prior to arrival and are required by all except nationals of ECOWAS, Kenya and Singapore.  Visas can be obtained and extended in Ghana, especially for those who wish to stay beyond the forum period.  

For countries without Ghana High Commissions and Embassies, the host country may apply for visa on your behalf and it would be issued upon arrival.  The single entry visa fee is at a cost of  $100, which will be paid at the point of entry.

Participants who wish the host country to apply for entry visas on their behalf should provide a copy of their passport details to Mr. Emmanuel Ofori, email: kwajef@yahoo.co.uk ; fax: +233-21-667114.


Note

You may be refused entry on a passport that is due to expire within six months of your departure date.

6.
General Information

6.1
Insurance

Participants are advised to obtain supplementary medical/travel insurance.  However, excellent private medical facilities in Ghana provide for all of your medical needs. First aid services will be available at the forum venue.

6.2 
Vaccination requirements and medical facilities 

For information about vaccination requirements and health information for travellers please consult the World Health Organization’s (WHO) website at http://www.who.int/ith/countries/gha/en/ 

6.3
Climate

Ghana’s low latitude and proximity to the equator give it a typically tropical climate.  Temperatures approach or exceed 30 degrees (80 Fahrenheit) most days of the year, with virtually no seasonal variation.  The month of June is in the middle of the wet season.  Accra tends to receive less rain than other areas, but you should plan to bring a waterproof windbreaker, umbrella, waterproof shoes and clothes that dry quickly.


6.4
Time Zone:
GMT

6.5
Currency

The official currency is the Ghana Cedi (GH¢) (Cedi pronounced See Dee).  

Credit cards are not widely used in Ghana, although they are of use in Accra.  Plan on bringing much of your budget in the form of travellers cheques and some cash, particularly if you plan to spend time outside the capital city, Accra.  Foreign currency can be exchanged at any foreign exchange bureau.  Banks are open weekdays from 8.30 am. - 3.00 p.m.


6.6
Telecommunications

Five reliable telecommunications networks are available in Ghana (two fixed and four mobile). Ghana country code is +233.  Wireless Internet connectivity will be available at the cyber cafés for delegates.

6.7
Safety

Ghanaians pride themselves on being some of the friendliest people in the world, and the level of crime against visitors/tourists in Ghana is remarkably low.  However, normal precautions are still advisable. 


6.8
Electricity

Electricity is 220V AC at 50 cycles.  Stabilizers are required for sensitive devices, and adapters are required for appliances using 110V.

7
Contact person:

For any further information, please contact:

Mr. Issah Yahaya
National Coordinator
Tel.: +233-21-685656/+233-20-2011032
Email: issah.yahaya@ties.itu.int
ANNEX 3

(to TSB Circular 39)

LIST OF HOTELS
ITU Forum on “Implementation of decisions of the World Telecommunication Standardization Assembly (WTSA-08)"
(16-17 June 2009, Accra, Ghana)

	No.
	Name of Hotel
	
	Single

($)
	Double

($)
	Bed & Breakfast
	Tax Inclusive
	Contact

	1.
	M-Plaza Hotel


	4-star
	130
	140
	Yes
	Yes
	Tel: +233-21-763417-20/775992

Fax: +233-21-763416

Email: mplaza@ighmail.com 

Website: www.mplaza-hotel.com 

	2
	Sonant Hotel
	3-star
	100
	-
	Yes
	Yes
	Tel: +233-21-520212

Fax: +233-21-520213

Email: info@Sonantcourt.com
Website: www.sonantcourt.com

	3.
	Ange Hill Hotel
	3-star
	80
	-
	Yes
	Yes
	Tel: +233-21-517514/517270/286027

Fax: +233-21-517515

Email: angehillhotel@yahoo.com
Website: www.angehillhotel.com 

	4.
	Largus Fort Hotel


	2-Star


	60


	-
	Yes 


	Yes 

 
	Tel: +233-21-519331

Fax: +233-21-519332

Email: info@largusforthotel.com
Website: www.largusforthotel.net



ANNEX 4

(to TSB Circular 39)

	
	Forum on “Implementation of decisions of the World Telecommunication Standardization Assembly (WTSA-08)"
(16-17 June 2009, Accra, Ghana)

HOTEL AND TRANSFER RESERVATION FORM
	


This form should be sent directly to the hotel of your choice with a copy to the National Coordinator of the Forum in Ghana to ensure transfer to and from the airport 

by fax at: +233 21 667 114
The list of hotels including contact information and room rates is attached in Annex3

Family name    -------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
First name        ------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Address            ------------------------------------------------------------------------        Tel: -------------------------------
-----------------------------------------------------------------------------------------         Fax: -------------------------------

-----------------------------------------------------------------------------------------      E-mail: ------------------------------


Name of Hotel ------------------------
------------ single/double room(s) at the ITU Forum  preferential rate 
Credit card to guarantee this reservation:        AX/VISA/DINERS/EC  (or other) -----------------------------------
No. --------------------------------------------------------         valid until        ------------------------------------------------

Date ------------------------------------------------------      Signature        ---------------------------------------------------

TRANSFER INFORMATION
Transportation will be provided from the airport to the hotels and to the venue of the Forum. 
	Date of Arrival
	    
	
	Time of Arrival

	
	FLIGHT NO.
	

	Date of Departure
	
	
	Time of Departure

	
	FLIGHT NO.
	


ANNEX 5

(to TSB Circular 39)

	Forum on "Implementation of decisions of the World Telecommunication Standardization Assembly (WTSA-08)"
Accra, Ghana, 16-17 June 2009
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	Please return to:
	Fellowships Service
ITU/BDT
Geneva (Switzerland)


	E-mail : bdtfellowships@itu.int 

Tel: +41 22 730  5095 

Fax: +41 22 730 5778 

	Request for a partial fellowship to be submitted before Friday, 29 May 2009

	Participation of women is encouraged

	Country:  ……………………………………………………………….………..……………………………..

Name of the Administration or Organization:  ………...……………….…..………………………………

Mr. / Ms.:  ……………….………………………………….………………………………………………….

                             (family name)                                              (given name)

Title:  ………………………………………………..…………………………….……………………………

Address:  ……………………………………………………………………………………………………….

………………………………………………………..…………………………………………………………

Tel:  ……………………….……. Fax:  …………..…….………... 

E-Mail:  …...………………………………………………………………………………….

PASSPORT INFORMATION:

Date of birth:  ……………………………. Nationality:  ……………………………….……………………

Passport Number:  ……………….…………… Date of issue:  ……………………...….………..………

In (place):  ……………………………….…..… Valid until (date):  ………….…………………………….

	CONDITIONS (Please select your preference in “condition” 2 below)

1. One partial fellowship per eligible country.

2. ITU will cover either one of the following: 

Economy class air ticket (duty station / Accra / duty station).               
Daily subsistence allowance intended to cover accommodation, meals & misc. expenses.    
   

3. It is imperative that fellows be present for the entire duration of their fellowship.

	Signature of fellowship candidate: …………………………………………..  Date: ……...……………...

	TO VALIDATE FELLOWSHIP REQUEST, NAME AND SIGNATURE OF CERTIFYING OFFICIAL DESIGNATING PARTICIPANT MUST BE COMPLETED BELOW WITH OFFICIAL STAMP.

Signature:  ……..………………………………………. Date:  ……………………………………………..


__________
Place des Nations
Telephone 


+41 22 730 51 11
Telex 421 000 uit ch
E-mail: itumail@itu.int

CH-1211 Geneva 20
Telefax
Gr3:
+41 22 733 72 56
Telegram ITU GENEVE
www.itu.int
Switzerland
Gr4:
+41 22 730 65 00
ITU-T\BUREAU\CIRC\187E.doc
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